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P r o t o k ó ł  Nr ORN.0012.2.13.2016 

 posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki  

 Rady Miejskiej w Olecku odbytego w dniu 5 grudnia 2016 roku.  

 

 

 Na stan 7 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 7 – lista obecności                      

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczyła Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz. 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku 

– Małgorzata Adameit. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Olecku – Karol Sobczak, 

 Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski, 

 Zastępca Burmistrza – Henryk Trznadel, 

 Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska, 

 Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony  Zdrowia i Bezpieczeństwa 

Rady Miejskiej w Olecku – Leszek Olszewski, 

 Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji 

Rady Miejskiej w Olecku – Paweł Giełazis.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

powitała wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawiła proponowany 

porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń komisji.  

2. Analiza projektu budżetu Gminy Olecko na 2017 rok oraz projektu Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2017 – 2024. 

3. Omówienie wniosków zgłaszanych przez poszczególne komisje Rady Miejskiej                     

i wypracowanie opinii zbiorczej w sprawie projektu budżetu Gminy Olecko na 2017 

rok. 

4. Sprawy wniesione.  

5. Wolne wnioski.  

 

Uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu  1 – Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń komisji. 

 

Uwag do protokołu Nr ORN.0012.2.11.2016 nie wniesiono. 

 

Komisja przy 6 głosach za i 1 wstrzymującym przyjęła protokół Nr ORN.0012.2.11.2016 

posiedzenia komisji odbytego w dniu 23 listopada 2016 roku. 

 

Uwag do protokołu Nr ORN.0012.2.12.2016 nie wniesiono. 
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Komisja jednogłośnie przyjęła protokół Nr ORN.0012.2.12.2016 posiedzenia komisji 

odbytego w dniu 28 listopada 2016 roku. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu  2 – Analiza projektu budżetu Gminy Olecko na 2017 rok oraz projektu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2017 – 2024. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, czy Burmistrz omawiał szczegółowo projekt budżetu gminy na 2017 r. na każdym 

posiedzeniu komisji. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, iż omawiał bardzo szczegółowo projekt budżetu. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

prosiła o zadawanie pytań. 

 

Radni nie zgłaszali pytań.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu  3 – Omówienie wniosków zgłaszanych przez poszczególne komisje Rady 

Miejskiej i wypracowanie opinii zbiorczej w sprawie projektu budżetu Gminy Olecko na 

2017 rok. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

odczytała treść opinii Komisji Polityki Prorodzinnej (…) oraz Komisji Oświaty (…) na temat 

projektu budżetu gminy na 2017 r. – treść w załączeniu do protokołu.  

Poprosiła o odniesienie się do wniosku Komisji Oświaty (…), czy boiska szkolne 

rzeczywiście są w złym stanie. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że boisko „Orlik” przy Szkole Podstawowej Nr 1 im. Henryka Sienkiewicza                  

w Olecku po zaawansowanym korzystaniu jest mocno wyeksploatowane i wymaga 

odnowienia nawierzchni. Jego zdaniem wniosek jest zasadny.  

Tego typu zadań inwestycyjnych do realizacji jest więcej i w miarę pozyskania dodatkowych 

środków lub z oszczędności po rozstrzygniętych przetargach na inwestycje będą one 

realizowane. Prawdopodobnie zostanie ogłoszony nabór wniosków do Regionalnego 

Programu Operacyjnego Warmia i Mazury na dofinansowanie budowy boisk szkolnych. 

Wówczas gmina będzie aplikować o środki.  

Ponadto należy dążyć do wykonania ogrodzonego boiska ze sztuczną murawą w Lesku, gdyż 

w okresie wakacyjnym jest duże zapotrzebowanie na boiska do piłki nożnej. Boiska przy 

Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji w Olecku są ciągle wykorzystywane, a trawa nie ma 

kiedy odrosnąć. Zlecił pracownikom wykonanie kosztorysu na budowę boiska. Jeśli pojawią 

się środki zewnętrzne lub wolne środki w budżecie konieczne będzie podjęcie decyzji w tej 

kwestii. 

Część projektów technicznych została wykonana, np. zagospodarowanie targowicy miejskiej, 

remont Wiewiórczej Ścieżki, zagospodarowanie plaży „Szyjka”, czy zagospodarowanie 

brzegów rzeki Lega. Zatem w trakcie roku załącznik nr 3 dotyczący zadań inwestycyjnych                   



 3 

z pewnością ulegnie zmianie. Potrzeb jest wiele, nie uwzględniono szeregu wniosków z 

powodu braku pieniędzy w budżecie.    

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, jak w przyszłym roku będzie wyglądała kwestia utrzymania czystości w mieście, 

czy będzie  to zadanie realizowane wspólnie z powiatem. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, iż gmina wspólnie z powiatem miała realizować zadanie zimowego utrzymania 

dróg, ale Powiatowy Zarząd Dróg w Olecku w ostatniej chwili wycofał się z tego. Utrzymanie 

dróg gminnych będzie realizować Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o.                          

w Olecku.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

podkreśliła, że gmina przejęła wiele ulic powiatowych. Zapytała, czy jest możliwość  

sporządzenia na potrzeby Rady Miejskiej mapy poglądowej ulic w mieście z zaznaczeniem, 

które ulice są powiatowe, a które gminne.   

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, iż tego typu mapa wisiała w gablocie przed budynkiem urzędu. Obecnie będzie 

przygotowana nowa mapa, gdyż gmina przejmie od powiatu kolejnych 21 ulic. Od 2003 r. 

gmina przejęła ponad 40 ulic w mieście, mi.in. Wiejską, Leśną, Ludową, Sportową, 

Spacerową, Słowiańską, Sokolą. Jego zdaniem krótkie ulice typu Wąska też należy przejąć, 

ale do tej pory gmina starała się przejmować ulice już wyremontowane wspólnymi silami obu 

samorządów.  

 

Zastępca Burmistrza – Henryk Trznadel  

wskazał, że mówi się o ilości przejmowanych ulic, ale nikt nie wspomina, jakie koszty z tym 

związane ponosi gmina. Ulice należy utrzymać we właściwym stanie, czyli zimą odśnieżać,  

sprzątać i remontować. Radni ślubowali, że będą dbać o finanse gminy, a przyjmowanie ulic    

i z tym związane dodatkowe koszty w jego mniemaniu może są miłym gestem wobec 

powiatu, ale byłby raczej sceptyczny w tej kwestii. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wtrącił, iż kiedyś sugerował inne rozwiązanie polegające na przejęciu przez gminę wszystkich 

ulic w mieście i niepartycypowaniu w kosztach remontów dróg powiatowych na terenach 

wiejskich. Propozycja gminy nie została przyjęta i nadal dofinansowywana jest przebudowa 

dróg na wsiach. Być może to rozwiązanie wyszło na dobre, bo gdyby inne gminy 

dofinansowywały przebudowę dróg na ich terenach, to tam byłyby wykonywane remonty,                    

a na terenie gminy Olecko nie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy jest pomysł rozwiązania problemu remontu drogi do Świder, o którą upomina się 

sołtys na sesjach. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

stwierdził, że problem jest duży i jego rozwiązanie widzi w etapowym wykonaniu drogi 

asfaltowej na odcinku Gąski-Świdry lub Świdry-Dzięgiele. Przeszkodą w wykonaniu drogi 

jest brak możliwości pozyskania środków unijnych na przebudowę dróg gminnych, natomiast 

do Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019  

można składać tylko jeden wniosek na rok. Koszt wykonania części drogi wyniósłby                        

ok. 2 mln zł.  
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Członek komisji – Zbigniew Aksienionek 

dodał, iż w Gordejkach również biegnie droga powiatowa i mieszkańcy od wielu lat czekają 

na jej remont. 

 

Członek komisji – Grzegorz Wróblewski 

zwrócił uwagę, że pozostał niewielki odcinek do zakończenia budowy drogi Szczecinki-

Borawskie. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, iż w przyszłym roku, jeśli będą wolne środki w budżecie gminy odcinek drogi, 

który pozostał do ukończenia o długości ok. 100 m zostanie wykonany.   

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Krzysztof Kempisty 

zaznaczył, że dobrze byłoby dopracować kwestię przygotowania inwestycji w zakresie 

domówienia się z właścicielami urządzeń wbudowanych w ulice, np. zakładem 

energetycznym i telekomunikacją. Podał przykład przebudowy ulic Moniuszki, Kiepury, 

Wieniawskiego i Szymanowskiego. Inwestycja jest w toku, a nie widać przygotowania do 

inwestycji od strony zakładu energetycznego  i telekomunikacji (studzienki). 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, iż w ubiegłym roku jesienią rozmawiał o planach przebudowy ulic i oświetlenia 

ulicznego z władzami zakładu energetycznego. Wskazywał wówczas, że warto byłoby, aby 

zakład przebudował linię energetyczną z napowietrznej na podziemną. Były poczynione 

uzgodnienia w tym zakresie, gdy wiosną gmina ogłaszała przetarg na wykonanie robót, 

przedłużyła termin wykonania zadania do grudnia tego roku, bo zakład energetyczny nie 

posiadał jeszcze żadnej dokumentacji. Zakład przetarg rozstrzygnął w sierpniu. Do końca 

roku inwestycja zostanie wykonana oprócz warstwy ścieralnej asfaltu. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej (…) – Leszek Olszewski 

zapytał, czy wszyscy mogą korzystać bezpłatnie z boiska „Orlik” przy SP Nr 1. Często                        

na boisku grają dorośli, którzy najbardziej niszczą nawierzchnię.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że wszyscy mogą korzystać z boiska nieodpłatnie zgodnie z grafikiem. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

dodała, iż boisko zostało wykonane przy dofinansowaniu z budżetu państwa, a okres 

trwałości projektu wynosi 10 lat, stąd boisko jest udostępniane nieodpłatnie.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

odnosząc się do wypowiedzi Zastępcy Burmistrza wskazała, że ulice dotyczą wszystkich 

mieszkańców miasta, którzy nie mieli wpływu na podział dróg między właścicieli. Pieniądze  

są samorządowe, a przegranymi i tak są mieszkańcy niezależnie, czy ulice są powiatowe, czy 

gminne. Wiadomo, że lepiej byłoby, aby powiat sam remontował ulice, ale nie ma on 

dochodu.  

 

Zastępca Burmistrza – Henryk Trznadel  

wtrącił, iż obowiązek utrzymania ulic jest taki sam zarówno w gminie jak i w powiecie. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

dodał, że w praktyce powiat utrzymuje tylko jezdnie ulic, pas zieleni utrzymuje gmina na 

własny koszt.   

 



 5 

Zastępca Burmistrza – Henryk Trznadel  

powiedział, iż jego intencją było to, aby jeśli zapadnie decyzja o przejmowaniu ulic przez 

gminę, to należy przejmować te wyremontowane, aby nie dokładać dodatkowych środków, 

oprócz tych na utrzymanie ulic. 

Odniósł się do wypowiedzi w sprawie drogi do Świder. Komisja Planowania (…) dwa lata 

temu odbyła posiedzenie wyjazdowe i zapoznała się ze stanem drogi. W jego opinii jest to 

jedna z najlepszych dróg szutrowych w gminie. Projekt przebudowy drogi został wykonany 

10 lat temu, koszt zadania został oszacowany na 6 mln zł. Jego zdaniem na dzisiaj koszt 

wzrósł do ok. 10 mln zł. Nawet przy dofinansowaniu ze środków zewnętrznych gmina raczej 

nie byłaby w stanie zapewnić wkładu własnego.  

 

Członek komisji – Henryk Markowski 

wtrącił, że sołtys nie wspomniał o wykonaniu asfaltu a jedynie o zagęszczeniu nawierzchni 

dobrym kamieniem w najbardziej zniszczonych miejscach. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

stwierdził, iż nie da się drogi szutrowej dobrze zagęścić, jeśli są długie opady deszczu. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, czy w specyfikacji istotnych warunków zamówienia przetargu na utrzymanie dróg 

gminnych jest zapis dotyczący utwardzania dróg szutrowych, czy tylko równanie dróg. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, że na naprawy bieżące dróg szutrowych przetarg nie jest ogłaszany, a remonty 

polegają na nawiezieniu kruszywa łamanego lub zwykłego kruszywa i wyrównaniu 

nawierzchni poprzez pracę równiarki i walca.   

 

Członek komisji – Wioletta Żukowska 

wskazała, iż praca równiarki i walca przy utwardzaniu dróg powinna być spójna, a tak nie 

jest. Ponadto tego typu remonty winy być wykonywane w porze suchej.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że z reguły gmina stara się wykonywać remonty dróg wiosną, jednak jeśli są 

ciągłe opady deszczu, na drogach najbardziej zniszczonych dowozi się żwir nawet, gdy jest 

mokro.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Krzysztof Kempisty 

zapytał, czy w związku z planowaną reformą oświaty w przyszłym roku planuje się 

zwolnienia nauczycieli.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

stwierdził, iż ustawa jeszcze nie obowiązuje, więc póki co nic nie wiadomo. Jego zdaniem                

w przyszłym roku raczej zwolnień nauczycieli nie będzie. W kolejnych latach mogą pojawić 

się zwolnienia, bo „odejdzie” 1 rocznik uczniów. Sugerował dyrektorom szkół, aby mieli na 

uwadze w pierwszej kolejności nauczycieli posiadających uprawnienia emerytalne i nie 

zatrudniali nowych nauczycieli, tylko zapewnili miejsca pracy już zatrudnionym. Należy mieć 

na względzie, że w szkołach średnich przybędzie jeden rocznik uczniów więcej, zatem część 

nauczycieli mogłaby znaleźć tam zatrudnienie.  

 

Członek komisji – Zbigniew Aksienionek 

w jego opinii problem jest wymyślony, gdyż populacja dzieci maleje z powodów 

demograficznych, stąd nauczycieli będzie nieco za dużo.  
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Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

zgodził się, że liczba oddziałów pozostanie ta sama, tylko w miarę potrzeb w szkołach 

średnich zatrudnienie będzie musiało być zwiększone. Natomiast z czasem jeden rocznik                   

z gimnazjum ubędzie i wówczas pojawi się problem.   

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, iż na ostatnim posiedzeniu komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu 

Gminy Olecko na 2017 r. Opinia zostanie sporządzona na piśmie i przekazana Burmistrzowi.  

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

Do punktu 4 – Sprawy wniesione. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

zwrócił się z prośbą o ustalenie innego terminu sesji, niż przewidziany, gdyż piątek                           

30 grudnia jest ostatnim dniem roboczym w roku i zachodzi konieczność odprowadzenia 

gotówki do banku. Projektów uchwał będzie niewiele i zostaną przesłane 15 grudnia br. 

Ponadto poinformował, że pod koniec tego tygodnia będzie konieczność zwołania sesji 

nadzwyczajnej ze względu na potrzebę podjęcia zmian w budżecie gminy i WPF                         

w związku z aplikowaniem o środki unijne. 

 

Radni ustalili, iż sesja zwykła odbędzie się 28 grudnia 2016 r. (środa) o godz. 13:00, 

natomiast sesja nadzwyczajna odbędzie się 9 grudnia 2016 r. (piątek) o godz. 14:00.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 5 – Wolne Wnioski. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Krzysztof Kempisty 

zgłosił wniosek o wystąpienie do policji, aby egzekwowała właściwe parkowanie przy                    

ul. Kamiennej. Jest tam parkowanych dużo aut, w szczególności przy skrzyżowaniu                                 

z ul. Przykamienną. Wyjazd od strony sklepu motoryzacyjnego i z ul. Przykamiennej 

wówczas jest utrudniony.  Ponadto trudno jest się poruszać w stronę przedszkola i do Szkoły 

Podstawowej Nr 3 im. Jana Pawła II w Olecku. w tej sytuacji warto pomyśleć również                       

o znakach poziomych na jezdni w celu uporządkowania zaistniałego problemu.  

 

Innych wniosków nie zgłaszano. 

                                                                                                

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

          Protokołowała                              Przewodnicząca Komisji        

    Małgorzata Adameit                                            Maria Wanda Dzienisiewicz 

 


